

中華郵政股份有限公司

中華民國 112 年第 18 號

新 郵 預 告

## 人權郵票

聯合國大會於 37 年 12 月 10 日通過《世界人權宣言》，頒布至今近 75 週年。為表彰我國對人權議題的重視，並配合人權政策推動，本公司特規劃郵票 1 套 4 枚，面值均為 6 元，預定於 112 年 12 月 8 日發行。

郵票主題包含「世界人權宣言」、「消除對婦女一切形式歧視公約」、「兒童權利公約」及「身心障礙者權利公約」，圖案以人權宣言及各公約的英文簡稱結合獨特色彩及符號，傳達尊嚴、自由與平等的基本概念。

另為饗愛郵人士，同日發售精美郵摺 1 款，內含橫式個人化郵票 1 張，以言論自由為設計主題，限量發售 500 本，歡迎民眾至本公司集郵電子商城訂購。

本套郵票由大觀視覺顧問股份有限公司設計，卡登實業股份有限公司以彩色平版印製。配合郵票發行，特印製首日封、貼票卡、護票卡及活頁集郵卡各 1 批，於 112 年 12 月 6 日開始發售；另製作預銷首日戳低值封、套票封及郵摺於 12 月 8 日郵票發行當天出售；並推出供套印用之無版銘圖案個人化郵票 2 款，歡迎訂購。其他詳情請參閱本公司印行之集郵報導或今日郵政月刊。

# Chunghwa Post Co., Ltd. Republic of China

Postage Stamps Issuing  
Information No. 18 (2023)

Taipei, Taiwan, R.O.C.

## Human Rights Postage Stamps

75 years ago, on December 10, 1948, the United Nations General Assembly passed the Universal Declaration of Human Rights. As a mark of the importance our country attaches to the issue of human rights, and to accompany the promotion of our human rights policy, Chunghwa Post is to release a set of four NT\$ 6 stamps on December 8, 2023.

The four stamps respectively cover the Universal Declaration of Human Rights, the Convention on the Elimination of All Forms of Discrimination Against Women, the Convention on the Rights of the Child, and the Convention on the Rights of Persons with Disabilities. Each stamp features the English acronym of the above documents with appropriate colors and symbols for each to convey the fundamental concepts of dignity, liberty and equality.

For philately lovers, a folio is released along with the stamps, which features one horizontal sheetlet of personal greeting stamps. The folio conveys the idea of freedom of speech. To purchase this limited edition stamp folio, please order on line at <https://stamp.post.gov.tw>.

The stamps were designed by Delta Design Corporation and printed by Cardon Enterprise Co., Ltd. in color offset. By-issues include a first-day cover, folders with and without crystal mounts, and a loose-leaf album page to be sold from December 6, 2023. Pre-cancelled FDCs with one NT\$6-denominated stamp or a full set of stamps and stamp folio will go on sale on December 8, the stamps' date of issuance. Two personal greeting stamps without marginal inscriptions are also available. For more information, please refer to the upcoming *Philatelic Bulletin* or *Postal Service Today*.